
   
 

27. september 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad er status på intentionen om at etablere en landsdækkende børneafdeling på SANA? 

a. Vil en børneafdeling både omfatte somatiske og psykiatriske patienter? 

 

2. I finansloven for 2023 fremgår det, at børneafdelingen vil bestå af otte sengepladser. Er det 

Naalakkersuisuts vurdering, at dette er tilstrækkeligt? 

a. Hvad agter man at gøre såfremt, der i perioder er behov for mere end otte sengepladser? 

 

3. Hvilke tiltag mener Naalakkersuisut, at der skal tages for at undgå, at børn dør som følge af fejl i 

Sundhedsvæsenet? 

a. Hvilke rettigheder har de pårørende til at få psykologhjælp i sådanne tilfælde? 

b. Hvilke rettigheder har de pårørende i forhold til at søge erstatning i sådanne tilfælde? 

 

4. Har Naalakkersuisut planer om at iværksætte en undersøgelse for at komme til bunds i de fejl i 

Sundhedsvæsenet, der har fået fatal udgang og som nævnes i pressemeddelelse fra MIO den 26. 

september 2023? 

 

5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Bjørk Lange Olsen, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Demokraatit støtter idéen om en decideret børneafdeling på SANA, sådan som det blev aftalt i forbindelse 

med indgåelsen af finanslovsaftalen for i år. 

 

Vi mener, at det er bedst for børnene at være på en børneafdeling, fremfor at være indlagt med voksne. Jeg 

er derfor interesseret i at få en status på arbejdet. 

 

Derudover tror jeg, at vi alle er både berørte og chokerede over den aktuelle situation, hvor det er kommet 

frem, at fejl i Sundhedsvæsenet har betydet, at flere børn er omkommet på tragisk vis. Jeg tror, at vi alle 

har den dybeste medfølelse med de pårørende i disse sager. På den baggrund ønsker jeg at få at vide, hvad 

Naalakkersuisut har af planer og tiltag, for at sikre, at vi undgår den slags tragiske hændelser i fremtiden 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


